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TOKIKO GOBERNU BATZARRAREN BILKURA-AKTA 
ACTA de la JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 

BILERA ZK.: 1/2023 
EGUNA: 2023/04/27 
HASIERA ORDUA: 17:00 
AMAIERA ORDUA: 17:30 
TOKIA: Bilera gela, 2. solairua. 

SESIÓN Nº: 1/2023 
DÍA: 27/04/2023  
HORA DE INICIO: 17:00 
HORA DE FINALIZACIÓN: 17:30 
LUGAR: Sala de reuniones, planta 2ª 

BERTARATUAK: ASISTENTES: 

Gilen Garcia Boyra, alkatea. 
Aritz Larrañaga Unanue (EH Bildu) 
Antxoka Elorza Altuna (EH Bildu) 
Itziar Irizar Beristain (EH Bildu)  
Pedro Bengoetxea Loiola (Debarren Ahotsa) 
Iñigo Cambronero Alkorta (EAJ-PNV) 
Eneritz Gómez Lázaro (EAJ-PNV) 
 
Idazkaria: Joseluis Salaberri Iñarra. 

Gilen Garcia Boyra, alcalde. 
Aritz Larrañaga Unanue (EH Bildu) 
Antxoka Elorza Altuna (EH Bildu) 
Itziar Irizar Beristain (EH Bildu)  
Pedro Bengoetxea Loiola (Debarren Ahotsa) 
Iñigo Cambronero Alkorta (EAJ-PNV) 
Eneritz Gómez Lázaro (EAJ-PNV) 
 
Secretario: Joseluis Salaberri Iñarra. 

ESAN-EGINAK ETA ERABAKIAK TEMAS TRATADOS Y ACUERDOS 

1. Debako Udaleko 1/2023 eta 2/2023 
zenbakidun fakturen zerrendak onartzea, 
hala badagokio. 

1. Aprobar, si procede, las relaciones de 
facturas números 1/2023 y 2/2023 de 
Debako Udala. 

Itziar Irrizarrek azaltzen du fakturen zerrenden 
edukia eta Ogasun Batzordearen irizpena. 

Itziar Irrizar expone el contenido de las 
relaciones de facturas y el dictamen de la 
Comisión de Hacienda. 

Tokiko Gobernu Batzarrak, aho batez, 
onartzen ditu Debako Udaleko 1/2023 eta 
2/2023 zenbakidun fakturen zerrendak, 
hurrenez hurren, 260.916,84 eta 285.599,39 
eurokoak. 

La Junta de Gobierno Local, por unanimidad, 
aprueba las relaciones de facturas números 
1/2023 y 2/2023 del Ayuntamiento de Deba 
por importe de 260.916,84 y 285.599,39 euros 
respectivamente. 

2. Itziarko Auzo Udaleko 1/2023 
zenbakidun fakturen zerrenda onartzea, 
hala badagokio. 

2. Aprobar, si procede, la relación de 
facturas número 1/2023 de Itziarko Auzo 
Udala. 

Itziar Irrizarrek azaltzen du fakturen 
zerrendaren edukia eta Ogasun Batzordearen 
irizpena. 

Itziar Irrizar expone el contenido de la relación 
de facturas y el dictamen de la Comisión de 
Hacienda. 
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Tokiko Gobernu Batzarrak, aho batez, 
onartzen du Itziarko Auzo Udaleko 1/2023 
zenbakidun fakturen zerrenda, 195.940,24 
eurokoa. 

La Junta de Gobierno Local, por unanimidad, 
aprueba la relación de facturas número 1/2023 
de Itziarko Auzo-Udala, por importe de 
195.940,24 euros. 

3. Onartzea, hala badagokio, garapenaren 
aldeko nazioarteko lankidetzarako 
dirulaguntzak, norgehiagoka prozedura 
bidez esleitzeko, 2023ko deialdia. 

3. Aprobar, si procede, la convocatoria 
para la concesión de subvenciones para la 
cooperación al desarrollo, mediante el 
procedimiento de concurrencia 
competitiva para el año 2023. 

Aritz Larrañagak azaltzen du deialdiaren 
edukia eta Gizarte Politikako Batzordearen 
irizpena. Hauek dira laburbilduz, deialdiaren 
xehetasunak: 

Aritz Larrañaga expone el contenido de la 
convocatoria y el dictamen de la Comisión de 
Política Social.  

Este es, en resumen, el detalle de la misma: 

Dirulaguntzaren zuzkidura ekonomikoa: 
51.530,00 euro. 

Dotación económica de la subvención: 
51.530,00 euros. 

Zenbateko horretatik oinarri arautzaileetako 
1.2 artikuluan aurreikusitako diru-laguntza 
lerro  bakoitzari ondoko zenbateko hauek 
dagokie: 

De esta cuantía, corresponderá a cada una de 
las líneas subvencionables previstas en el 
artículo 1.2 de las bases reguladoras la 
siguiente distribución: 

a) Kooperazio proiektuak garatzeko diru 
laguntzak: 33.494,50 € 

a) Subvenciones para el desarrollo de 
proyectos de cooperación: 33.494,50 € 

b) Garapenerako sentsibilizazio- edo/eta 
hezkuntza-jarduerak finantzatzeko diru 
laguntzak: 1.030,60 € 

b) Subvenciones destinadas a financiar 
actividades de sensibilización y/o 
educación para el desarrollo: 1.030,60 € 

c) Larrialdi kasuetan ekintza humanitarioak 
finantzatzeko diru laguntzak: 12.882,50 € 

c) Subvenciones destinadas a financiar 
acciones humanitarias en casos de 
emergencia:  

d) Adin txikikoen aldi baterako harrerak 
finantzatzeko diru laguntzak: 2.061,20 € 

d) Subvenciones destinadas a financiar 
acogidas temporales de menores: 
2.061,20 € 

e) Herriko gazte kooperatzaileak: 2.061,20 € e) Cooperantes locales jóvenes: 2.061,20 € 

Gaia eztabaidatu ondoren, Tokiko Gobernu 
Batzarrak, aho batez, ERABAKITZEN DU: 

Debatido el asunto, la Junta de Gobierno Local, 
por unanimidad, ACUERDA: 

Onartzea garapenaren aldeko nazioarteko 
lankidetzarako dirulaguntzak norgehiagoka 
prozedura bidez esleitzeko 2023ko deialdia. 

Aprobar la convocatoria para la concesión de 
subvenciones para la cooperación al desarrollo, 
mediante el procedimiento de concurrencia 
competitiva para el año 2023. 

4. Onartzea, hala badagokio, Euskal 
Fondoa Elkarteari mila zazpiehun eta 
hogeita hamabi (1.732€) euroko kuota 
ordaintzea. 

4. Aprobar, si procede, el abono de la cuota 
de mil setecientos treinta y dos euros 
(1.732€) a la Asociación Euskal Fondoa. 

Aritz Larrañagak gaia azaltzen du, zuzenketa 
bat egin behar dela azpimarratuz. Izan ere, bai 

Aritz Larrañaga expone el asunto remarcando 
que hay que hacer una corrección. De hecho, 



 
2023SECG0001 

1.bilera: OHIKOA 2023/04/27 

 

Portu kalea 1 – 20820 DEBA (Gipuzkoa)  943 192 840 – info@deba.eus – www.deba.eus 

Gizarte Politikako Batzordean, baita igorritako 
dokumentazioan ere, gai zerrendan jasotzen 
den kuota agertzen da, baina Euskal Fondoak 
igorritako azken dokumentuan, bilera 
honetarako deialdia egin ondoren jasotakoa, 
kuota 37 euro garestiagoa da, hau da, 5.001 
eta 7.500 biztanleen arteko udalerriei 
dagokien kuota 1.769,89 eurokoa da. 

tanto en la Comisión de Política Social como en 
la documentación remitida aparece la cuota 
que figura en el orden del día, pero en el último 
documento remitido por Euskal Fondoa, y 
recibido después de la convocatoria para esta 
sesión, la cuota es 37 euros más elevada, esto 
es, la cuota correspondiente a los municipios 
de entre 5.001 y 7.500 habitantes es de 
1.769,89 euros. 

Gaia eztabaidatu ondoren, Tokiko Gobernu 
Batzarrak, aho batez,  ERABAKITZEN DU: 

Debatido el asunto, la Junta de Gobierno Local, 
por unanimidad, ACUERDA: 

Euskal Fondoa Elkarteari mila zazpiehun eta 
hirurogeita bederatzi euro eta laurogeita 
bederatzi zentimoko (1.769,89€) kuota 
ordaintzea. 

Abonar a Euskal Fondoa - Asociación de 
Entidades Locales Vascas Cooperantes- una 
cuota de mil setecientos sesenta y nueve euros 
con ochenta y nueve céntimos (1.769,89€) 

5. Eskari eta galderak 5. Ruegos y preguntas 

5.1. Pedro Bengoetxeak azalpenak eskatzen 
ditu gaur egingo den osoko bilkuraren gai-
zerrendako 5. puntuari buruz, Oinherri, Herri 
Hezitzaileak Elkarteak bazkide laguntzaile gisa 
atxikimenduaren buruzko gaia. Izan ere ez 
dute ulertzen gaia zeri buruz den, eta bere 
taldean Hezkuntza eta Kulturako gaiak Anek 
eramaten duenez, eta gaurko osoko bilkurara 
etorriko ez denez kanpoan dagoelako, osoko 
bilkuran eztabaidatu eta botoa eman baino 
lehenago nahi dute jakin zeri buruzkoa den. 

5.1. Pedro Bengoetxea solicita aclaración sobre 
el 5º punto del orden del día de la sesión 
plenaria que se celebrará hoy, relativo a la 
adhesión como socio colaborador de la 
Asociación Oinherri, Herri Hezitzaileak 
Elkartea. Expone que no entienden a qué se 
refiere el tema, y como en su grupo los temas 
relativos a Educación y Cultura los lleva Ane, y 
como no va a asistir al pleno de hoy porque 
está ausente, quieren saber a qué se refiere el 
asunto antes de debatir y votar en el pleno. 

Itziar Irizarrek azalpenak ematen ditu 
Elkartearen ibilbidearen buruzkoak, 
azpimarratuz orain arte udal bakoitzarekin 
egindako hitzarmenen bidez funtzionatu izan 
dutela, baina etorkizunerako begira 
hitzarmenak bazkide laguntzaileen figurarekin  
ordezkatu nahi dituzte, udal desberdinetan 
gauzatzen diren ekintzak udal guztiek 
aprobetxatzeko aukera handiagoa ematen du. 

Itziar Irizar explica la trayectoria de la 
Asociación, destacando que hasta ahora han 
funcionado mediante convenios con cada 
ayuntamiento, pero de cara al futuro quieren 
sustituir los convenios por la figura de los 
socios colaboradores, ya que permite un mayor 
aprovechamiento por parte de todos los 
ayuntamientos de las acciones que se llevan a 
cabo en los diferentes ayuntamientos. 

Halaber azaltzen du Elkartearen zeregin 
nagusiak eta orain arte egin diren pausoak. 
Onartzen du balitekeela Batzordean azalpen 
guztiak eman ez izana, eta badagoela aukera 
gaia osoko bilkuraren hurrengo sairako uzteko. 

También explica las principales tareas de la 
Asociación y los pasos que se han dado hasta 
ahora, y reconoce que es posible que en la 
Comisión no se hayan dado todas las 
explicaciones, y que existe la posibilidad de 
dejar el tema para la siguiente sesión del Pleno. 
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Tokiko Gobernu Batzarrak jakinaren gainean 
geratzen da. 

La Junta de Gobierno Local queda enterada. 

5.2. Itziar Irizarrek maiatzaren 17ko 
Adierazpen Instituzionalaren buruzko 
azalpenak ematen ditu. Izan ere gai hori gaur 
egingo den osoko bilkuraren gai-zerrendako 6. 
puntua da, eta normalean horrelako 
adierazpenei buruzko azalpenak ematen 
dituelako gaia plenoan aztertu aurretik. 
Azaltzen du maiatzaren 17a oraindik urrun 
dagoela, baina hauteskundeak egin aurretik 
osoko biluraren beste saiorik egongo ote den 
ez dakienez, uste duela hobe dela gai hori 
aurreratzea, nahiz eta, argitalpena egun 
horretan egingo den. 

5.2. Itziar Irizar explica la Declaración 
Institucional del 17 de mayo. Se trata del 6º 
punto del orden del día de la sesión plenaria 
que se celebrará y, que habitualmente da 
explicaciones sobre este tipo de declaraciones 
antes de tratar el tema en el pleno. Expone que 
el 17 de mayo todavía está lejos, pero que 
desconoce si el pleno celebrará más sesiones 
antes de las elecciones, y que cree que es 
mejor adelantar este tema, aunque la 
publicación se haga ese día. 

Idazkariak azaltzen du maiatzaren 17a 
hauteskundeak egingo diren eguna baino 
lehenagokoa dela, eta, beraz, ez dagoela 
inolako lege-eragozpenik egungo korporazioa 
osatzen dutenek egokitzat jotzen dituzten 
erabakiak hartu ahal izateko. 

El secretario expone que el 17 de mayo es 
anterior al día en que se celebrarán las 
elecciones, por lo que no existe ningún 
impedimento legal para que quienes 
componen la actual corporación puedan 
adoptar los acuerdos que consideren 
oportunos. 

Hala ere, alkateak proposatzen du maiatzaren 
17ko adierazpena dagoenean uztea, eta 
bertaratutakoek ados azaltzen dira 
proposamenarekin. 

No obstante, el alcalde propone dejar la 
declaración del 17 de mayo como está, y todos 
los presentes muestran su conformidad con la 
propuesta. 

5.3.- Aurreko puntuan azaldutakoaren harira, 
idazkariak azaltzen du, halaber, maiatzaren 
osoko bilkuraren ohiko saioa maiatzaren 
25ean izango litzatekeela, hauteskundeak 
baino hiru egun lehenago. Beraz, saioa 
hauteskunde-kanpainan egitea nahi ez bada, 
osoko bilkurak dagokion erabakia hartu 
beharko duela. 

5.3. Al hilo de la expuesto en el punto anterior, 
el secretario expone, asimismo, que la sesión 
ordinaria del pleno correspondiente al mes de 
mayo sería el 25 de mayo, tres días antes de las 
elecciones, por lo que, si no se quiere que la 
sesión plenaria se celebre durante la campaña 
electoral, el pleno deberá adoptar el acuerdo 
correspondiente. 

Pedro Bengoetxeak azaltzen du bere taldea 
hauteskundetara aurkeztuko ez denez, 
despedidaren bat egin nahiko zuela, eta, eta, 
hain zuzen ere, maiatzean osoko bilkura 
egingo ote zen galdetu behar zuela, eta hala 
izanez gero, noiz. 

Pedro Bengoetxea explica que, dado que su 
grupo no se va a presentar a las elecciones, 
quería hacer algún tipo de despedida, y que, 
precisamente, iba a preguntar si en mayo se iba 
a celebrar sesión plenaria y, de ser así, cuando 

Alkateak azaltzen du biharko egunean deialdia 
egingo dela maiatzaren 2an ez ohiko pleno bat 
egiteko hauteskunde mahaien zozketa 
egiteko. Eta, proposatzen du osoko bilkuraren 
maiatzeko ohiko saioa ez uztea hilaren 
bukaerako eta, egin daitekeela bilkura bat 
pendiente egon daitezkeen gaiak onartzeko 
eta agurretarako, baina proposatzen du 

El alcalde expone que mañana se convocará un 
pleno extraordinario para el día 2 de mayo para 
el sorteo de las mesas electorales. Y propone 
no dejar la sesión ordinaria del pleno de mayo 
para finales de mes, y que puede celebrarse 
una sesión para la aprobación de los asuntos 
que puedan estar pendientes y las despedidas, 
pero propone que se celebre a mediados de 
mes antes del inicio de la campaña electoral. 
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hilaren erdialdean egitea, hauteskunde 
kanpaina hasi baino lehenago. 

Eztabaida txiki baten ondoren, alkateak 
konpromisoa hartzen du maiatzaren 
erdialdera ez ohiko osoko bilkuraren deialdia 
egiteko.  

Tras un pequeño debate, el alcalde se 
compromete a convocar el pleno 
extraordinario a mediados de mayo. 

5.4. Iñigo Cambronerok galdetzen du ea nola 
dagoen sorosleak kontratatzeko espedientea 

5.4. Iñigo Cambronero pregunta sobre el 
estado del expediente para la contratación de 
socorristas 

Antxoka Elorzak erantzuten dio datorren 
maiatzaren 4an Batzordea bilduko dela 
pendiente dauden gauzak ixteko, batez ere, 
udako kontuak: toldoak, sorosleak, eta abar.  

Antxoka Elorza responde que el próximo 4 de 
mayo se reunirá la Comisión para cerrar las 
cosas pendientes, sobre todo las de verano: 
toldos, socorristas, etc. 

Sorosleen pleguak atzo, apirilak 26, argitaratu 
zirela, toldoenak, berriz, orain astebete edo 
argitaratu zirela, eta orain ikusteko dagoela ea 
enpresak aurkezten diren, aurkeztekotan, zer 
eskaintzarekin, eta abar. 

Que los pliegos de socorristas se publicaron 
ayer, 26 de abril, mientras que los de toldos se 
publicaron hace una semana y ahora habrá que 
ver si las empresas se presentan y, si se 
presentan, con qué oferta, etc. 

Alkateak azaltzen du sorosleen gaia konplikatu 
xamar dagoela. Azken orduan sekulako igoera 
eskatzen ari direla, eta, adibidez, Zumaian ez 
dela inor aurkeztu. Berriro ere Aldundiari 
planteatu nahi zaiola, Bizkaian gertatzen den 
bezala, bere gain hartzea sorosleen gaia, baina 
orain lau urte, kargua hartu zuenean, hori izan 
zela izan zuen lehen bilera garrantzitsua, eta 
lau urte pasa eta gero, berdin jarraitzen duela. 

El alcalde explica que el tema de los socorristas 
está bastante complicado. Que a última hora 
están reclamando una subida importante y, por 
ejemplo, en Zumaia, no se ha presentado 
nadie. Se quiere volver a plantear a la 
Diputación que, como ocurre en Bizkaia, asuma 
el tema de los socorristas, pero hace cuatro 
años, cuando tomó posesión de su cargo, fue la 
primera reunión importante que tuvo, y 
después de cuatro años sigue igual. 

Zumaian gertatu dena hemen ere gertatuz 
gero zeintzuk liratekeen aukerak galdetuta, 
alkateak azaltzen du, hasiera batean 
publizitate gabeko prozedura negoziatu bat 
egin daitekeela, eta horrek emaitzarik ematen 
ez badu, baldintzak aldatzea eta prezioaren 
igoera onartzea baino ez dela geldituko. 
Enpresek badakitela sorosleak izatea nahi 
izanez gero udalek xantaia hori nolabait 
onartzera behartuta daudela, eta horregatik 
negoziazio zaila aurreikusten duela. 

A la pregunta de que si lo que ha ocurrido en 
Zumaia ocurriera aquí también, cuáles serían 
las alternativas, el alcalde explica que en un 
principio se puede hacer un procedimiento 
negociado sin publicidad, y si esto no da 
resultado, solo quedaría modificar las 
condiciones y aprobar el incremento del 
precio. Las empresas saben que si quiere tener 
socorristas los ayuntamientos van a estar 
obligados a aceptar de alguna manera ese 
chantaje y, por ello, prevé una negociación 
difícil. 

Antxoka Elorzak azaltzen du maiatzaren 8an 
izango dela Aldundiarekin urtero egiten den 
bilera, hondartzetako mahaia deitzen ohi 
denaren bilera, eta bertan, berriro ere, 

Antxoka Elorza explica que el 8 de mayo tendrá 
lugar la reunión anual con la Diputación, la 
reunión de la llamada mesa de playas, donde 
se volverá a poner sobre la mesa el tema de los 
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sorosleen gaia mahai gainean jarriko dela. Eta 
lizitazioaren harira, gaia nola dagoen ikusita, 
beste urtetan ez bezala, aurten iaz zerbitzua 
eman zuen enpresarekin eta lan horietan 
ibiltzen diren beste enpresekin harremanetan 
jarri direla lizitazioa argitaratu dela 
jakinarazteko, eta euren asmoak aztertzeko. 

socorristas. Y en relación con la licitación, dado 
el estado de la cuestión, a diferencia de otros 
años, este año se han puesto en contacto con 
la empresa prestadora del servicio el año 
pasado y con otras empresas dedicadas a estos 
trabajos para comunicarles la publicación de la 
licitación y tantear sus intenciones. 

Alkateak azaltzen du kostaldea, Gipuzkoako 
kostaldea dela, eta ez kostaldeko udalerrirena. 
Horregatik, gaia gobernantza gaia dela, 
Gipuzkoa osoari eragiten diona, eta, beraz, 
Aldundiko Gobernantzako departamentuari 
legokiokeela, eta, ez gaur egun bezala, 
Aldunditik jasotzen den laguntza bakarra dela 
Ingurumen departamentuak ematen duen 
dirulaguntza txiki bat, kostuaren %10era ere 
heltzen ez dena. 

El alcalde explica que la costa es la costa de 
Gipuzkoa, y no la de los municipios costeros. 
Por ello, es un asunto de gobernanza que 
afecta a toda Gipuzkoa, por lo que 
correspondería al departamento de 
Gobernanza de la Diputación, y no como en la 
actualidad, que la única ayuda que se recibe de 
la Diputación es una pequeña subvención que 
concede el departamento de Medio Ambiente, 
que no llega al 10% del coste. 

Horiek horrela, uste duela, batez ere udalerri 
txikiek, aldarrikapen horrekin jarraitu behar 
dugula, eta, epe luzera bada ere, azkenean 
lortuko dela Aldundiak beste inplikazio izatea 
gai horretan. 

Por ello, considera que, sobre todo los 
municipios pequeños, debemos seguir con esa 
reivindicación, y que, aunque sea a largo plazo, 
al final se logrará que la Diputación tenga otra 
implicación en el asunto. 

Tokiko Gobernu Batzarrak jakinaren gainean 
geratzen da. 

La Junta de Gobierno Local queda enterada. 

Horrenbestez, beste aztergairik ez dagoenez, 
17:30ean amaitzen da Tokiko Gobernu 
Batzarraren bilera. 

Sin más temas que tratar, a las 17:30 horas 
finaliza la sesión de la Junta de Gobierno Local. 

  

  

  
 
 

Joseluis Salaberri Iñarra 
Idazkaria 

  
 

Gilen Garcia Boyra 
Alkatea 

 


